
PROTOKÓŁ Nr XI/2015 
z Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 
odbytej w dniu 24 września 2015 r. 

w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

Przewodniczący Rady Tomasz Zakrzewski o godz. 12°0 otworzył XI Sesję Rady Powiatu 
Toruńskiego. 

Powitał Radnych oraz zaproszonych gości. 

Następnie Przewodniczący stwierdził, że w chwili obecnej w obradach bierze udział 17. radnych, 
wobec czego Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący odczytał porządek obrad: 
1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie XI Sesji Rady Powiatu, 
b) stwierdzenie prawomocności obrad, 
c) przyjęcie porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Powiatu. 

2. Zmiany do budżetu na 2015 rok. 
3. Zmiany do uchwały w sprawie określenia zadań przyjętych do realizacji w roku 2015 

w ramach Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 

Miastu Nieszawa. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 

Czernikowo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w 

Browinie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązku 

wymiaru zajęć Dyrektora Zespołu Szkół w Chełmży. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Toruński udostępnionych dla operatorów i 
przewoźników, warunków i zasad opłat z przystanków. 

9. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 
1 O. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 
12. Zamknięcie XI Sesji Rady. 
Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad. 

d) 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z X Sesji Rady Powiatu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z X Sesji Rady Powiatu został przyjęty 
jednogłośnie w brzmieniu opracowanym. 

Przewodniczący Rady przywitał Sołectwo Strużal. Pogratulował zajęcie I miejsca na Dożynkach 
Wojewódzkich. Powiedział, iż jest to wielkie wyróżnienie oraz piękna promocja powiatu 
toruńskiego. 



Starosta Toruński powiedział, że w tym roku Powiat podjął się uczestnictwa w Dożynkach 
Województwa Kujawsko - Pomorskiego. Powiat Toruński dzięki wsparciu Sołectwa Strużal zajął 
pierwsze miejsce za Wieniec tradycyjny wykonany metodą współczesną oraz pierwsze miejsce 
za stoisko dożynkowe. Zarząd podjął decyzje, iż zdobyta nagroda przekazana zostanie Sołectwu 
które to najbardziej przyczyniło się do zdobycia tych wysokich miejsc. 

Sołtys, Katarzyna Machalewska podziękowała za możliwość reprezentowania Powiatu 
Toruńskiego na Dożynkach Wojewódzkich w Kowalewie Pomorskim. Podkreśliła, iż sołectwo z 
przyjemnością weźmie udział w kolejnych dożynkach. 

Ad. 2. 
Skarbnik Powiatu Toruńskiego Danuta Jabłońska - Drążela zreferowała zmiany do budżetu na 
2015 rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, Łukasz Kowalski przedstawił pozytywną opinię 
Komisji na temat omawianego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, jednak radni me zabrali w meJ głosu, następnie 

odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 17 Radnych Uchwała Nr XI/53/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 września 2015 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na rok 2015 została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad.3. 
Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska-Drążela omówiła zmiany do uchwały w sprawie określenia 
zadań przyjętych do realizacji w roku 2015 w ramach Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Łukasz Kowalski przedstawił pozytywną opinię 
Komisji na temat omawianego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję, jednak Radni nie zabrali w niej głosu, następnie odczytał 

projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania w obecności 17 radnych Uchwala Nr Xl/54/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 września 2015 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia zadań przyjętych do realizacji w roku 2015 w ramach środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad.4. 
Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska-Drążela omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miastu Nieszawa. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Łukasz Kowalski przedstawił pozytywną opinię 
Komisji na temat omawianego projektu uchwały. 

Radny Leszek Syroka zapytał czy chodzi o przeprawę promową. 
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Skarbnik powiatu powiedziała, że dotacja dotyczy właśnie tej przeprawy promowej. 

Przewodniczący wobec braku dalszej dyskusji odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania w obecności 17 radnych Uchwala Nr Xl/55/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 września 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miastu Nieszawa została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad.5. 
Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska-Drążela omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Czernikowo. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Łukasz Kowalski przedstawił pozytywną opinię 
Komisji na temat omawianego projektu uchwały. 

Do posiedzenia dołączyła Radna Agnieszka Janiaczyk - Dąbrowska, zwiększając tym samym 
kworum. 

Przewodniczący otworzył dyskusję, jednak Radni nie zabrali w niej głosu, następnie odczytał 
projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania w obecności 18 radnych Uchwala Nr Xl/56/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 września 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miastu Nieszawa została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 6. 
Wicestarosta Toruński, Andrzej Siemianowski omówił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Browinie. 

Członek Komisji, Marian Rzeszotek przedstawiła pozytywną opinię Komisji na temat 
omawianego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję, jednak Radni nie zabrali w niej głosu, następnie odczytał 
projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 18 Radnych Uchwala Nr XI/57/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 września 2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Browinie została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 7. 
Wicestarosta Toruński, Andrzej Siemianowski omówił projekt uchwały w sprawie zwolnienia od 
obowiązku realizacji tygodniowego obowiązku wymiaru zajęć Dyrektora Zespołu Szkół w 
Chełmży. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Honorata Żeglarska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji na temat omawianego projektu uchwały. 

3 



Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radna Honorata Żeglarska przeprosiła za opóźnienie sesji ze względu na przedłużające się 
posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spo1tu. Poprosiła o zwoływanie Komisji w trochę 
innym czasie, a nie tuż przed posiedzeniem Rady, po to aby był czas na przeanalizowanie 
projektów uchwał. Podkreśliła, że podczas posiedzenia Komisji Wicestarosta przedstawił 

uzasadnienie, które nie znalazło się w uzasadnieniu do projektu. Wyraziła wątpliwości co do 
zwolnienia od obowiązku realizacj i tygodniowego obowiązku wymiaru zajęć Dyrektora. Dodała, 

iż może nie do końca świadomie Dyrektor odbiera sobie możliwość kontaktu z młodzieżą. W 
arkuszu nauczycieli, Wicedyrektor otrzymała 14 godzin, które wg Radnej jest zbyt dużą ilością, 

skoro ma za zadanie pomagać w obowiązkach Dyrektor. Powiedziała, że opiniując pozytywnie 
ten projekt uchwały wywołany zostałby pewien precedens. Opozycja nie będzie głosować 
przeciw tej uchwale ponieważ nie jest za tym by Dyrektor odbierała godziny pracy polonistom, 
ale wstrzymają się od głosowania, ponieważ wg opozycji Dyrektor mogłaby te 3 godziny 
tygodniowo realizować np. jako zajęcia w świetlicy. 

Przewodniczący Rady zaapelował by Przewodniczący Komisji trochę poważniej podchodzili do 
swojej roli i zwoływali posiedzenie komisji w odpowiednim czasie by członkowie mogli podjąć 
dyskusję podczas posiedzenia bez presji czasu. 

Następnie wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 18 Radnych Uchwała Nr XI/58/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 września 2015 r. w sprawie zwolnienia od obowiązku 
realizacji tygodniowego obowiązku wymiaru zajęć Dyrektora Zespołu Szkól w Chełmży 
została przyjęta większością głosów: 9 „za", przy 7 "wstrzymujących się od głosu" . 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 8. 
Członek Zarządu, Wiesław Kazaniecki omówił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 
Toruński udostępnionych dla operatorów i przewoźników, warunków i zasad opłat z 
przystanków. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Komunalnej, Marian Rzeszotek przedstawił pozytywną 
opinię Komisji na temat omawianego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję, jednak Radni nie zabrali w niej głosu, następnie odczytał 

projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 18 Radnych Uchwala Nr XI/59/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 września 2015 r. zmieniającej uchwalę w sprawie 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 
Toruński udostępnionych dla operatorów i przewoźników, warunków i zasad opiat z 
przystanków została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad.9. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy Radni otrzymali informację z prac Zarządu 
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i otworzył dyskusję. 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radny Michał Ramlau podziękował za udzielenie odpowiedzi za poprzednio zadane pytania dot. 
Odznak Honorowych za Zasługi dla Powiatu Toruńskiego . Dodał, iż uzasadnienie wniosku Pana 
Kożuchowskiego jest bardzo zadowalające. Jeśli chodzi o uzasadnienie wniosków Członków 
Zarządu, Pana Nawrotka oraz Pana Kazanieckiego uważa on, iż są one nazbyt skromne. 
Podkreślił, iż można by uznać, że mają otrzymać medale za pełniące funkcje za co pobierają 
pensje, a zna on osobiście Członków Zarządu i uważa, że uzasadnienia powinny zawierać o wiele 
więcej informacji o zasługach. Następnie wyraził zadowolenie z chęci uściślenia współpracy z 
Gazetą Nowości. Dopytał dlaczego nie doszło do porozumienia w kwestii zamieszczania 
informacji z obrad Rady. Podkreślił, iż rozumie, że media mają dowolność przedstawiania 
informacji aczkolwiek skoro dodatek do gazety jest finansowany przez Powiat, to wg niego 
powinny znaleźć się informacje z posiedzeń Rady. Radny dopytał również czy odbyły się 
rozmowy z Wójtem dot. drogi do Skrzypkowa, czy zapadły jakieś ustalenia. 

Starosta Toruński powiedział, iż rozmowy z wójtem jeszcze się nie odbyły. Następnie 
powiedział, iż prasa w Polsce jest niezależna, nie możemy tutaj narzucać pewnych kwestii, nie 
możemy zamykać ust mediom i nawet nie chcemy. Zarządowi zależy na tym by poniedziałkowy 
dodatek mówił o tym co się dzieje w powiecie. Nie ma się wpływu na teksy 
i dziennikarzy. 

Radny Ramlau powiedział, iż Starosta źle zrozumiał jego intencje. Miał on na myśli relacje z 
posiedzeń takich jakie one są, by w ramach umowy z Nowościami pojawiały się informacje z 
posiedzeń Rady Powiatu, tak jak to jest z posiedzeniami Rady Miasta Torunia. Dodał, iż jest 
wpływ na to co pojawia się w Teraz Toruń, dlatego tez uważa, że można zasugerować by w 
Gazecie Nowości pojawiła się taka relacja. 

Starosta Toruński powiedział, że porozumienie z Teraz Toruń jest na zupełnie innych zasadach. 
Dodatek do tej gazety jest w całości redagowane przez Powiat, Agnieszka Niwińska, pracownik 
Starostwa Powiatowego odpowiedzialna jest za złożenie całego dodatku, Powiat również 
odpowiada za całą treść, nie ma tam ingerencji redakcji Gazety. W przypadku Nowości takiego 
porozumienia nie ma. 

Radny Ramlau powiedział, że przyjmuje to do wiadomości, podkreślił jednak, że każdą umowę 
można aneksować. 

Przewodniczący powiedział, iż liczy na to, że przede wszystkim, tak jak do tej pory 
przedstawiane będą informacje w sposób rzetelny oraz liczy na to, że zamieszczane będą 
informacje o tym co dzieje się w radzie oraz jednostkach powiatu. 

Radny Andrzej Jałocha poruszył temat związany z podjęciem uchwały w sprawie prac nad 
budżetem. Pojawiła się informacja, że zostanie wydzielona kwota dla mieszkańców, czy kwota ta 
została już znana. 

Starosta powiedział, iż tematu budżet partycypacyjnego podejmowany był podczas Zarządu, ale 
jeszcze nie zostały podjęte konkretne decyzje. Na tym etapie nie zostały uzgodnione zasady 
funkcjonowania tego budżetu. Skarbnik ma się zastanowić i sprawdzić jakie są możliwości 
prawne. Dzisiaj jest za wcześnie by mówić o tym. Zarząd nie podjął jeszcze wiążących decyzji. 
Przed Zarządem oraz Radą daleka droga by pokazać jakie są środki do dyspozycji. 
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Radny Jacek Skorulski powiedział, że podział dróg rowerowych w ramach ZIT według niego 
jest odrobine krzywdzący dla mieszkańców gminy Wielka Nieszawka. Dodał, że rozumie podział 
ze względu na ilość dróg powiatowych w gminie, należy jednak pamiętać, że mieszkańcy gminy 
Nieszawki tez należą do powiatu. Podkreślił, iż sieć chodników i dróg rowerowych w zasadzie 
nie istnieje w Gminie Wielkiej Nieszawce. 

Starosta Toruński zgodził się z przedmówcą. Powiedział, iż został przygotowane dokumenty do 
Wójta przedstawiające możliwe źródła dofinansowania. Dodał, iż istnieje sieć dróg rowerowych 
taka jaka jest. Nadmienił również, że on jako mieszkaniec Gminy Czernikowo też mógłby 
apelować ponieważ w jego gminie zaplanowane jest 11 km, na chwilę obecna nie ma zrobionego 
nawet 1 km. 

Wicestarosta powiedział, iż ważnym elementem tej strategii jest spójność i skomunikowanie 
poszczególnych gmin oraz połączenie istniejących ciągów w sensowną całość. Zarząd nie dzieli 
mieszkańców lepszych i gorszych, lecz patrzy to co istotne czyli na poprawę bezpieczeństwa. 

Radny Skorulski powiedział, że jest wybrany przez mieszkańców tym samym jest zobligowany 
przekazywać tematy poruszane przez mieszkańców. 

Radny Ramlau zwrócił się z zapytaniem czy istnieją jakieś szczegółowe przepisy czy algorytmy 
dot. wyznaczenia środków z budżetu powiatu na budżet partycypacyjny. 

Starosta Toruński powiedział, że budżet partycypacyjny jest wolą Rady a nie obowiązkiem. 

Ad. 10. 
Radni nie podjęli dyskusji w tym punkcie porządku obrad. 

Ad. 11. 
Radni nie podjęli dyskusji w tym punkcie porządku obrad. 

Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Powiatu, Tomasz Zakrzewski wobec braku dyskusji i wyczerpanego 
porządku obrad zamknął XI Sesję Rady Powiatu Toruńskiego w dniu 24 września 2015 r. 
o godzinie 14:30. 

Protokołowała 
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